
Vedrørende inspektion af Statsfængslet ved Nr. Snede 
 
Den 8. november 2004 sendte jeg en opfølgningsrapport nr. 3 vedrørende min inspekti-
on den 17. april 2002 af Statsfængslet ved Nr. Snede. I rapporten tilkendegav jeg at jeg 
afventede oplysninger vedrørende pkt. 2.2.5. og fortsat underretning vedrørende pkt. 
3.2., 6.6., og 8.5.  
 
Jeg modtog herefter udtalelser af 10. december 2004 og 14. januar 2005 fra fængslet og 
direktoratet.  
 
Jeg skal herefter meddele følgende:  
 
 
Ad punkt 2.2.5.  Udenomsarealer 
Idet jeg henviste til min anmodning i den endelige rapport om at fængslet overvejede at 
gøre gårdtursarealet ved isolationsgården mere ”indbydende”, bad jeg fængslet om at 
oplyse nærmere om fængslets overvejelser herom. 
 
Fængslet har oplyst at der til hver af de helt nye lukkede afdelinger som fængslet har 
taget i brug efter inspektionen, er indrettet et gårdtursareal, og at det for at gøre arealer-
ne mere indbydende er besluttet at de skal udsmykkes med blomsterkummer og eventu-
elt med borde- og bænkesæt. Denne ”udsmykning” vil også komme til at omfatte isola-
tionsafdelingens gårdtursareal. 
 
Direktoratet har henholdt sig hertil. 
 
Jeg har noteret mig det oplyste.    
 
 
Ad punkt 3.2.  Fritid 
Jeg noterede mig at det på grund af travlhed i første halvdel af 2004, blandt andet i for-
bindelse med oprettelsen af de nye lukkede pladser, endnu ikke havde været muligt for 
fængslet at udarbejde en handleplan, men at det dog fortsat var fængslets intention i lø-
bet af det kommende halvår at udarbejde en sådan handleplan. Jeg tilkendegav at jeg 
således fortsat afventede underretning fra direktoratet når direktoratet havde modtaget 
handleplanen og havde haft lejlighed til at gennemgå den. 
 
Fængslet har oplyst at der arbejdes på en handleplan vedrørende fritid for de indsatte i 
de lukkede afsnit i fængslet, og at fængslet har truffet beslutning om at opstille pavillo-
ner i disse afsnit. Fængslet har videre oplyst at fritidsaktiviteterne for de indsatte i de 
åbne afsnit er klart mere tilfredsstillende end for de indsatte i de lukkede afsnit, og at 
fængslet derfor har valg at prioritere ressourcerne og indsatsen i forbindelse med det 
lukkede afsnit. Der foreligger derfor endnu ikke en egentlig handleplan vedrørende fri-
tiden i de åbne afsnit. 
 
Direktoratet har oplyst at direktoratet har taget det oplyste til efterretning, men har til-
kendegivet over for fængslet at fængslet må udarbejde handleplaner for fritidsaktivite-
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ter inden udgangen af februar 2005. Direktoratet vil herefter orientere mig om handle-
planerne.  
    
Jeg har noteret mig det oplyste og afventer underretning når handleplanerne er udar-
bejdet.  
 
 
Ad punkt 8.5.  Fritid 
Jeg noterede mig at overvejelserne vedrørende den fremtidige anvendelse af strafafde-
lingen stadig ikke var tilendebragt, og tilkendegav at jeg således fortsat afventede tilba-
gemelding når disse overvejelser var endeligt tilendebragt.  
 
Fængslet har oplyst at udfaldet af kontraktforhandlingerne i november 2004 efter 
fængslets opfattelse betød at strafafdelingen ikke længere indgår med 12 pladser i den 
officielle statistik. Afdelingen skal nemlig ikke længere modtage indsatte der er ikendt 
strafcelle eller bestemt til overførsel fra åbent til lukket fængsel, fra andre åbne fængs-
ler end Statsfængslet Midtjylland (Nr. Snede og Kærshovedgård). Afdelingen vil såle-
des fremover alene være strafafdeling for Statsfængslet Midtjylland. Fængslet har i den 
forbindelse oplyst at det da også siden ibrugtagningen af de lukkede afsnit i fængslet 
har vist sig at Statsfængslet Midtjylland har brug for alle pladserne, bl.a. til indsatte der 
er frivilligt udelukket fra fællesskab, som fængslet ikke tidligere har haft.  
 
Direktoratet har henholdt sig hertil og bekræftet at strafafdelingen fremover som ud-
gangspunkt alene skal være strafafdeling for Statsfængslet Midtjylland.  
 
Jeg har noteret mig det oplyste.   
 
 
Jeg afventer fortsat underretning vedrørende rapportens pkt. 3.2. (handleplaner på fri-
tidsområdet som direktoratet har tilkendegivet må udarbejdes inden udgangen af fe-
bruar 2005) og i rapportens pkt. 6.6. (drøftelserne af den nye biblioteksordning som 
fængslet tidligere har oplyst skulle finde sted ca. et år efter ikrafttrædelsen den 1. sep-
tember 2004 af denne ordning). Jeg betragter i øvrigt sagen vedrørende min inspektion 
den 17. april 2002 af Statsfængslet ved Nr. Snede som afsluttet.  
 
 
Direktoratet for Kriminalforsorgen modtager et tilsvarende brev og Folketingets Rets-
udvalg modtager kopi heraf.  
 
Jeg vedlægger en kopi af mit brev til fængslet som jeg beder fængslet om at gøre til-
gængelig for de indsatte i fængslet. 
 
Endvidere vedlægger jeg noget af det materiale som jeg har modtaget i forbindelse med 
inspektionssagen. 
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Med venlig hilsen 
 
 

Lennart Frandsen 
Inspektionschef 

 
 
  


